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PROTOKOL NR 32/A5
Z POSIEDZENIA KOMISII B(IDZETU I MIENIA KOMUNAT,NEGO

ODBYTEGO DNIA 18 MARCA 2OO5 ROKU

Komisja w skladzie wg listy obecnoSci stanowiAcej zalqcznik do niniejszego protokolu
rozpocz$a posiedzenie o godz. 1105.
Na posiedzeniu byli równiez obecni Burmistrz Leszek Kapcia, zastQpca Burmistrza Janusz
WoZniak oraz redaktor Gazety Jgdrzejowskiej Pani Grtzyna Slusarek.

Przewodnicz4cy Komisji Adam Wójcik zaproponowal, aby punkt: ,.Lnaliza i ocena
realizacji zadai w roku 2004 przez organizacje pozarz4dowe korzystajqce zbudietu Gminy"
przelo2yó na nastQpne posiedzenie Komisji
Komisja przychyhla sig do propozycji Przewodniczecego.

Porz4dek posiedzenia:
l. Analiza materialów na sesjg.
2. Sprawy ró2;ne.

Ad l .
j'kt. 6.
Sprawozdnnie z pracy Burmistrza miqdzy sesjami.

Pkt. 8.
(lchv,ala v' spraw'ie zmiany obwodu szkolnego dlct dzieci z klas IV l'l z miejscowoici: Bnts,
Gonw i Wygoda.
Uwag nie zgloszono.
Komisja jednogloénie porytywnie zaopiniowala projekt uchwaty.

Pkt. 9.
(lchwala w sprawie regulaminu udzielania pomoq) materialnei o chttrakterze socjalnym.
Uwag nie zgloszono.
Komisja jednogloénie pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaty.

Pkt. 10.
(lchwala w sprcwie przyjqcia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych
w szkolqch i placówkach oíwiatowych prtnuadzonych przez Gminq Jqdrze.jów oraz
regulaminu za.sad przynmuania, wyplactnúa i wysokoici nauc4tcielskiego dodatku
mieszkaniotuego i dodatku v,iejskiego oraz zasad prz))nrcntania pozoslalych st'victclczeít
nuiqzanych ze stosunkiem procy nauczycielaw roku 2005.
Uwag nie zgloszono.
Kom isj a j edno glo5n ie pozytywnie zaopiniowala proj ekt uchwaty.

Pkt. I t.
(lchwata w sprav,ie wyrazenia zgody na zastosou,anie bonifikaty od pierv,szej oplaty rocznej
przy oddaniu w wieczyste uzytkowqnie nieruchomoSci komunalnei.



Uwag nie zgloszono.
Komisja jednoglo5nie pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaty.

Pkt. 12.
{lchwolq v' sprawie uchwalenia opinii o projekcie aglomeracii powyLei 2000 RLM Gmin.y

.Iqdrzejóv'.
Burmistrz Leszek Kapcia wyjaSnil cel podjgcia uchwaly. Powiedzial, ze RLM to

równowaznaliczba mieszkanców w stosunku do dlugoÉci sieci. . Granica aglomeracji zostala
wyznaczona w taki sposób, aby wymóg byl spelniony. Uchwaia ta bpdzie konieczna przy

skladaniu wniosków o uzyskanie érodków z zewnqtrz.
Uwag nie zgloszono.
Kom isj a j edno gloSn ie pozytywnie zaopin iowala proj ekt uchwaty.

Pkt . 13.
(lchwala w spravvie uchwalenia ,,Progranru ochrony irodowiska dla Gminy Jqdrze.ióu"'.
Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, ze jest to kolejny etap przystosowania sig do przepisów.
Opracowanie planu zlecono firmie z zewnqtÍz dzigki czemu program jest spójny
z pozostalymi planami i programami. Niektóre zadania zawarte w programie juz sq
realizowane np.: zbiórka odpadów. W najblizszym czasie zostanie zorganizowana zbiórka
odpadów niebezpiecznych.
Uwag nie zgloszono.
Komisja jednogloénie pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaty.

Pkr. 11.
(lchwola w sprawie uchwalenia wieloleÍniego progryamu inwestycyjnego na lata 2005 - 2008.

Burmistrz Leszek Kapcia wyjaénil cel podjpcia uchwaly.
Uwag nie zgloszono.
Kom isj a j ednogloSn ie pozytywnie zaopiniowala proj ekt uchwaty.

Pkt. I (¡.
(lchv,ala zntieniajqcc (lchwalq Nr XIX,191.'01 Rady Miejskiej w Jqdrzeiov'ie z dnia 25 ntarca
2001 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Ronuo.ju i Modernizacji (Irzqdzen

WodociqgowT,ch iLlrzqdzeú Kanalizacyjnych Zakladu Wodociqgóv' i Kanalizacii
w Jqdrzeiowie na lata 2001 2006.

Zastgpca kierownika Pani Bozena Janus wyja5nila, 2e projekt uchwaly wynika
z koniecznoéci dostosowania Planu do uchwaly budzetowej.
Uwag nie zgloszono.
Kom isj a j ednogloón ie pozytyrvn ie zaopiniowala proj ekt u chwaty.

Pkt. 17.
Zmiany organizacyjne ZaHqdu Wodociqgów i Kanalizacji w Jqdrze¡owie.

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e w porz4dku obrad sesji jest taki zapis, aby go
sprecyzowaó zgodnie z wolq radnych; jezeli nie bgdzie woli przeksztalcenia w spolkg, bgdzie
uchwala w sprawie przeksztalcenia w zaklad budzetowy. Burmistrz powiedzial, 2e nadal
broni swojego poprzedniego stanowiska, i uwa2a, ze lepsz4 form4 bpdzie spólka prawa
handlowego. Poinformowal równ\e2,2e nast4pila zmiana stanowiska zalogo ZWiK w sprawie
przeksztalcenia zakladu.

Przewodnicz4cy Komisji odczTrtal pismo zwiqzkow zawodowych dzialajqcych
w ZWiK, w którym informuj4 ze w drodze glosowania zaloga opowiedziala sig za
przeksztatceniem zak\adu w spolkg prawa handlowego.
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Burmistrz dodal, 2ekalda forma prawna ma wady i zalety. Na naszym terenie mamy
zle. ale równiez dobre przyklady funkcjonowania spólek. Spólka ma inne mozliwoSci
dzialania niz zaHad budzetowy, inaczej ksztaltuj4 sip koszty i przychody co ma wplyw na
wynik ekonomiczny. Ceny wody i écieków w obu formach ustalane s4 w oparciu
o uzasadnione koszty. W spólce zmieni sig status pracowników. którzy juz nie bpd4
pracownikami samorzqdowymi. ZaVJad budzetowy w prowadzeniu dzialalnoÉci ma
ograniczenia, których nie ma spolka. Rol4 zakladu bgdzie odpowiednie ksztaltowanie polityki
w celu realtzacji zadah. Gmina staó bgdzie na strazy, ale nie bgdzie w caloSci ponosió
odpowiedzialnoSci. Nie nalezy sig sugerowaó fym, co jest Ae w innych zaHadach, nale|y
przede wszystkim widzieó to, co jest dobre. Na pewno nie unikniemy podwyzek cen wody.
Nalezy dbaó o rozwój sieci, o zwiqkszenie iloÉci sprzedanej wody i odbieranych écieków oraz
realizowaó inwestycje uzasadnione ekonomicznie.

Radny Alfred Bialy zap\Jlatjak wypowiadaly sig w tej sprawie inne komisje, na co
Burmistrz kapcia udzielil mu odpowiedzi.

Radna Jana Szreniawa zapyiala co spowodowalo,2e pracownicy zmienili zdanie.
Radny Alfred Bialy powiedzial, 2e byó moze zrozumieli, ze forma spólki bgdzie

lepsza.
Przewodniczqcy Komisji Adam Wójcik powiedzial,2e kaídy sig obawia wzrostu cen

wody. Ustawodawca robi wymogi przy ustalaniu cen, które musz4 byó uzasadnione
ekonomicznie. Zale2q one od ksztaltowania sig kosáów zaldadu oraz azy rada doplaca do
nich, natomiast nie zale4q od formy prawnej zakladu. Nie mog4 wzrastaó niebotycznie. Aby
ceny byly nizsze zaHad musi byó lepiej zarz4dzany.

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e zmiana stanowiska zalogi wynika z tego, 2e
odpowiednie argumenty ich przekonaly, choó na pewno nie wszystkich. Poprzednio byli za
przeksztalceniem w zaklad budzetowy, poniewaz przestraszyli sig ze strace dotychczasowe
przywi I ej e pracowni cze.

Kierownik ZWLK Zbigniew Lato powiedzial,2e od 14 lat zaklad funkcjonuje w formie
gospodarstwa pomocniczego i konieczne jest przeksztalcenie go w inn4 formg prawnQ; trzeba
wybraó lepsz4. Co gmina dala dla zakladu przez te 14 lat? Czym mamy konserwowaó sieci,
skoro sprzQt jest przestarzaly? WejScie do Unii Europejskiej dalo szansQ skorzystania ze
érodków unijnych. Jezeli Rada nie podejmie uchwaly w sprawie przeksztalcenia zakladu
w spolkg - zabierze tp szansq.

Komisja przy obecnoéci 6 radnych opiniowala projekt uchwaly o zamiarze
przeksztalcenia zakladu w spolkp prawa handlowego.

Za
Przeciw
Wstrzymalo sig

Pkt. t5.
(lchwala w sprcrwie zmiany Statutu Zarzqdu Bu$tnków Mieszkalnych w Jqdrzejowie.

Burmistrz Janusz Woániak powiedzial, 2e w ZB}l4 najwigkszym problemem sq koszty
pracownicze i nale2y iSó w kierunku zmniejszenia tych kosztów. W Bifamecie pracownicy
zalo|yli dzialalnoÉó gospodarczg i w drodze konkursu lub przetargu otrzymali zatrudnienie.
S4 zadowoleni i lepiej zarabial4. W Spóldzielni Mieszkaniowej jest 2600 mieszkan
polozonych w róznych miejscowoéciach i w ekipie remontowej zatrudnionych jest 15 osób;
w ZBM mieszkaú jest znacznie mniej a ekipa remontowa liczy 22 osoby. Je2eli kwota 1,8 zl
ztlrtulu zarzqdzania nie wystarcza na pensje, to jest ále. Po kontroli stwierdzono
nieprawidlowoéci, które trzeba usun4ó. Pod koniec ubieglego roku byla ozyrviona dyskusja na
temat ZBi|.4. oczekiwaliémy jakichkolwiek dzial.ai ze strony kierownictwa zalúadu - niestety,
na orózno.
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Przewodniczqcy Komisji Adam Wójcik uwaza, 2e zmiany w ZBM powinny nast{)ió,

ale powinny byó przeprowadzone w sposób logiczny.
Kierownik ZBly'r Stanislaw Jach powiedzial, ze obiekty w Spotdzielni Mieszkaniowej s4

znacznie mlodsze niz w ZP,lr/, który w zwiq.zku z tym ma o wiele wigcej pracy. Schemat
przedstawiany przezBurmistrza jest nierealny. Na chwilg obecn4 zaklad moze funkcjonowaó
przy 29 etatach. W ksiqgowoSci jest bardzo duzo pracy, bo jest bardzo duzo rozliczen. leheli
chodzi o pracowników fizycznych. to ZahJad nie bgdzie robió remontów, poniewaz nie ma

dotacji na ten cel; bQda tylko remonty biez4ce. Na spotkaniu po kontroli ustalono, 2e
zatrudnienie zmniejszy sig o 20 o^ i taki schemat organizacyjny zostanie przez kierownika
przedstawiony.

Przewodnicz¡ey Komisji Adam Wójcik uwa2a, 2e przed posiedzeniami komisji
Kierownik i Burmistrz powinni dojÉó do porozumienia. Radni maj4 projekt okreélaj4cy liczbg
pracowników na 19 * i nad takim projektem dyskutuj4. Jest jeszcze czas, aby kierownik
i Burmistrz wypracowali wspólne stanowisko i przedstawili je radnym.

Wiceburmistrz Janusz Woániak powiedzial, 2e mo2na w sprawie ZB}i4 nic nie zrobió,

ale na koniec I pc*roczabgdzie trzeba dofinansowaó ZaVJad kwot4 500 000 zt.
Radny Alfred Bialy wnioskuje, aby Kierownik ZBlf i Burmistrz postarali sig

osi4gn4ó kompromis i przedstawili radnym wspólny projekt schematu organizacyjnego.

Wigcej uwag nie zgloszono.

Ld.2.
Przewodnicz4cy Komisji Adam Wójcik odczytal pismo w sprawie zg),aszania

kandydatów do odznaczeh paistwowych z okazji l5-lecia dzialalnoici samorz4du
terytorialnego.

Komisja Budzetu i Mienia Komunalnego lprzy obecnoSci 4 radnych/ wnioskuje
o zgloszenie radnej Janiny Szreniawa.

Na tym posiedzenie Komisji zakonczono o godz. 1320 .

Przewodn i czqcy Kom i si i
Budietu i Mienia Komunalnego

Adam Wóicik


